
Võrumaa päev 
Tartu Ülikoolis

16. aprillil toimus Tartu 
Ülikoolis Võrumaa päev, 
mille eesmärgiks oli tihen
dada sidemeid ülikooli ja 
Võrumaa vahel.

Toomemäel asuva Ajaloo
muuseumi valgesse saali oli üri
tuse alguseks kogunenud üliõpi
lasi ja õppejõude — nii võroke- 
si kui tartlasi.

Võru maavanema avasõna
dest jäi kõlama mõte, et maa
konna jaoks on oluline hoida 
sidet kõrgkoolide ja teadusasu
tustega, sest seal on meie tule
vik. Ülikooli rektor meenutas, et 
samas saalis kirjutati kaks ja 
pool kuud tagasi alla kolme
poolne leping, mis ei ole ainult 
paberiks jäänud. Toimunud on 
mitmeid üritusi ja algav Võru 
maakonna päv on esimene 
maakondlik üritus Tartu Ülikoo
lis.

Päeva temaatikasse sisseela
miseks vaadati videofilmi Võ
rumaast.

Millisena tahaksime oma 
maakonda näha kümne aasta 
pärast ning kuidas eesmärkideni 
jõuda, rääkis Võru Maavalitsuse 
arendusosakonna juhataja ase
täitja Lui Niilo. Teema, mille 
ümber Võrumaal pikemat aega 
elav mõttevahetus käib, tekitas 
ka selles kuulajaskonnas küsi
musi.

Oma vaatenurka Võrumaa 
oleviku ning tuleviku kohta tut
vustasid koolinoorte konkursi 
Mõtteilu ’97 võitjad Ailar Kiris
taja ja Tea Toom. (Nende ideid 
said võrumaalased lugeda vii
masest Viruskundrast.) Noorte 
julge mõttelend näitas, et võru 
vaim pole tartu vaimust millegi 
poolest kehvem. Mälestuseks 
esimesest ettekandest ülikoolis 
kinkis rektor mõlemale esine
jale Tartu Ülikooli sümboolika
ga meened.

Vastseliina Keskkooli õpetaja 
Külli Lendsaare jutust selgus, et 
Võrumaal õpetaja olla on mõ
nest küljest paremgi kui Eesti
maa teistes paikades. Haridus
osakonna juhataja Arvi Leosk 
andis lühikese ülevaate meie 
maakonna hariduselust. Ase
linnapea Tõnu Jõgi rääkis Võru 
linnas viimasel ajal toimunud 
muutustest ja lähiajaks planeeri
tust.

Tõsistele juttudele vaheldu
seks esinesid lastepäevakodu 
Sõleke lapsed laulu- ja tantsu-

mänguga.
Vaheajal oli võimalik kuuldu- 

nähtu üle mõtteid vahetada, 
vaadata muuseumi kaasatoodud 
võruteemaliste raamatute näi
tust või degusteerida Võrumaal 
toodetud toiduaineid. Piduliku 
ja rikkaliku väljapaneku eest 
olid hoolt kandund UÜ Wõro 
Kommerts, ETK Võru Leib 
ning AS Võru Juust, kelle esin
dajad ka oma toodete kohta sel
gitusi jagasid. Pärast vaheaega 
tõestas Siiri Toomik veenvalt 
Tartu kultuurieluga harjunud 
publikule kultuurielu võima
likkust Võrumaal. Võru Insti
tuudi direktori Enn Kasaku ette
kandest jäi kõlama mõte, et 
meie rahva rasked ajad kordu
vad ja taas otsustatakse eesti 
kultuuri saatus Võrumaal.

Ettekannete osa lõpetas tun
niajane kultuuriprogramm, mil
le sisustasid noored esinejad. 
Vaheldusrikka kavaga esinesid 
Võru Muusikakooli kandle, 
akordioni ja flöödi eriala õpi
lased, Võru 1. KK kammerkoori 
vähendatud koosseis ning Kand
le noorte rahvatantsurühm.

Päeva lõpetas Võru maava
nema ning Võrumaa asutuste ja 
ettevõtete esindajate kohtumine 
Võrumaalt pärit üliõpilastega. 
Vastuvõtule oli tulnud paarküm
mend peagi õpinguid lõpetavat 
üliõpilast, kellele maavanem 
tutvustas asutuste-ettevõtete 
esindajaid. Iga esindaja andis 
lühiülevaate oma asutusest ning 
tegi teatavaks tööpakkumise. 
Järgnenud vaba vestluse käigus 
selgusid tööalaste juttude kõrval 
ka üliõpilaste mõtted. Kurdeti 
vähese info üle (kodulehekülg 
Internetis!). Tudengid avaldasid 
mitmeid häid mõtteid, kuidas 
oma kodukohale kasulik olla: 
ennekõike maakonnas prakti
kate sooritamise kaudu, aga ka 
õppetööst vabal ajal ürituste 
korraldamisel abiks olles. Nii 
maavanem kui ka kohalike 
omavalitsuste juhid said mõtle
misainet, kus ja kuidas pakutud 
ideid rakendada. Kas mõni ette
võtja endale kaasaegse kõrg
haridusega töötaja või kool 
noore õpetaja sai, ei ole kirjuta
jale teada, aga kontaktandmeid 
vahetati ja lahkumisel öeldi: 
„Kohtumiseni!”

KÜLLI EICHENBAUM, 
Tartu Ülikooli esindaja 

Võrumaal


